
 

Huittisten kaupunki  Muistio 
Elinvoimatyöryhmä 
    
 
Kokous  6/ 2020 
Aika 24.6.2020  klo 15:00   
Paikka Teams –kokous/ kaupunginhallituksen huone 
 

Läsnä  

Vara pj Jouni Isotalo  Kaupunginvaltuuston puheenjohtaja 
Jyrki Peltomaa   Kaupunginjohtaja 

Esittelijä Riikka Peippo   Elinvoimajohtaja 
Mikko Lehtonen Satakunnan ammattikorkeakoulu   
Susanna Hirsikangas HiMa Catering oy, Huittisten Yrittäjät ry (etäyhteydellä) 
Jari Lehmusvaara Satafood Kehittämisyhdistys ry (etäyhteydellä) 
Mikko Lehtonen Satakunnan ammattikorkeakoulu   
Tuukka Välimaa  Nuorisovaltuusto 
 

Vierailijat Markku Kivinen  Satakunnan Yrittäjät (etäyhteydellä) 
Heikki Kaplas  Satakunnan Yrittäjät 
Helena Kaitanen Sihteeri 
 
 

1§  Kokouksen avaus ja läsnäolijoiden toteaminen 

Riikka Peippo avasi kokouksen klo 15.15. Jouni isotalo saapui paikalle klo 15.24 ja jatkoi kokouksen 

puheenjohtajana. 

 

2§ Työjärjestyksen hyväksyminen 

 Asialista hyväksyttiin työjärjestykseksi. 

 

3§ Pöytäkirjantarkastajan valinta 

 Pöytäkirjan tarkastajaksi valittiin Tuukka Välimaa 

 

4§ Yrittäjien kuntabarometrin tulokset  

Suomen Yrittäjien kuntabarometrillä kartoitetaan joka toinen vuosi kuntien ja yrittäjien yhteistyötä 

sekä elinkeinopolitiikan tilaa valtakunnallisesti, alueellisesti ja kuntakohtaisesti. 

Kuntaraportti on yrittäjien piirtämä tilannekuva kunnan elinkeinopolitiikasta. Sen avulla kuntien 

virkamiehet ja luottamushenkilöt voivat yhdessä yrittäjien kanssa nostaa keskusteluun yrittäjille 

tärkeät teemat. 

Kysely toteutettiin 16.2. - 13.5. ja siihen vastasi Huittisista 61 yritystä. Vastausten määrä tuplaantui 

viime kerrasta. Vaikka vastausten määrä on silti suhteellisen pieni, antaa se osviittaa tilanteesta 

varsinkin, kun vertaa tuloksia muiden kuntien tuloksiin.   

Kyselyssä yrittäjät arvioivat seuraavia elinkeinopolitiikan osa-alueita: elinkeinopolitiikan asema 

kunnassa, kunnan päätöksenteon yrityslähtöisyys, koulutus ja osaaminen, kunnan 

hankintapolitiikka, infrastruktuuri sekä yrityspalveluita.  

Satakunnassa Huittinen sijoittui viiden parhaan joukkoon, nostaen sijoitustaan neljä pykälää.  

  

 Satakunnan Yrittäjien Heikki Kaplas kävi läpi kuntaraportin kokonaistulokset sekä Huittisten osalta. 

Tavoitteena on olla 2023 yrittäjyysmaakunta. Kyselyihin vastausprosentti on noussut 

aikaisemmasta. Kyselyaika 16.2.-13.5.2020 osui koronaepideamia-aikaan, mikä vaikutti vastauksiin. 



 

Vastaajia yhteensä 10 404, Satakunnassa 771. Vertailuluvuissa Satakunnasta toiseksi eniten 

vastauksia. Jokaisesta Satakunnan kunnasta saatiin ensikertaa tulokset. Vastausprosentti nousi 

Satakunnassa 61%, Huittisissa +90% eli melkein 20 % yrittäjien jäsenistöstä, 61 vastaajaa.  

Kokonaisarvojen osalta Satakunnan arvosana 3,13, koko maan ollessa 2,97 (asteikko 1-5). 

Huittisten osalta keskiarvosana 3,52.  

  

 Heikki Kaplas kävi läpi Huittisten arvosanat ja kaikilla osa-alueilla Huittisten arvosanat ovat 

nousseet merkittävästi. Kuntien hankintapolitiikka saa kautta koko valtakunnan heikoimmat 

arvosanat. Tärkeysjärjestyksessä hankintapolitiikka nousi neljänneksi tärkeimmäksi. Kyselyn 

perusteella Huittisissa infra toimii ja sijainti hyvä. 

 

Kunnan päätöksenteon yrityslähtöisyys on mennyt rutkasti positiivisen puolelle. Vuonna 2018 

menty huonompaan suuntaan ja tulos ollut miinusmerkkinen. Vuoden 2020 tulokset ovat 

kokonaan plussalla eli muutos on merkittävä.  

 

Huittisten hankintapolitiikka on ainut, joka on saanut edelleen negatiivista palautetta, mutta 

selkeää muutosta parempaa on. Suhdeluku 2020 -0,2 ja vuonna 2018 -0,6. 21% vastaajista kokee, 

että kunta ei jaa hankintoja pk-yritysen kannalta pienempiin osiin. 

 

Yrityspalveluiden osalta suoria vertailulukuja ei ole. Lukemat ovat kuitenkin positiivisia esim. 

yritykset kokevat saaneen hyvin tietoa yrityspalveluista. Parannettavaa on yhteydenpidon osalta: 

18% on sitä mieltä, että heihin ei ole oltu riittävästi yhteydessä. Tämä täytyy ottaa huomioon 

syksyn suunnitelmissa.  

 

Elinkeinopolitiikan asema kunnassa on Huittisissa hyvä. Yli puolet kokee, että suunta on kohti 

parempaa. Elinkeinopolitiikan lukema Huittisissa on 0,89, alueella 0,57 ja koko maassa 0,46. 

Infrastruktuurin osalta vertailtavat luvut ovat siirtyneet positiivisen puolelle. Yritysten 

tilantarpeiden, liikenneyhteyksien ja tietoliikenneyhteyksien osalta lukemat ovat merkittävästi 

muuta maata korkeammalla. 

 

Koulutuksen ja osaamisen osalta lukemat ovat siirtyneet positiivisen puolelle. Heikki Kaplaksen 

mukaan tavoitteena on saada koko joukkue eli kaikki Satakunnan kunnat plussalukemiin, jotta 

koko maakuntaan saadaan positiivista kehitystä. Kaikissa kunnissa tulisi miettiä 

kehittämisenmittareita ja saada oma sisäinen toiminta paremmaksi. Huittisissa on asioita tehty 

oikein. Iso osa vastaajista kokee, että yrittäjillä on hyvä mahdollisuus kehittää omaa osaamistaan. 

Markku Kivinen koki yrittäjyyskasvatuksen olevan tärkeässä roolissa. Ehjä ketju perusopetuksesta 

toiselle asteelle asti on oleellinen osa. SAMK:ssa on valtakunnallisesti ainoa ammattikorkeakoulu, 

jossa on suoraan yrittäjille räätälöity tutkinto. Kivinen koki viestinnän roolin merkittävänä – 

kuntien tulee tiedottaa koulutusmahdollisuuksista ja kehittää. Riika Peippo kertoi, että Huittisissa 

toteutettu mm. yrittäjille tuotekehittäjän ammattitutkintokoulutus. Huittisissa on luotu mm. 

HuiHackathon-kilpailu, jossa Lauttakylän lukion yrittäjäkurssilaiset tuottavat yrittäjyyskisan 

peruskoulun 9-luokkalaisille. Seutukaupunkihanke ottaa koppia yrittäjyyskasvatuksesta ja 

hankkeen puitteissa tulossa uutta kouluyhteistyötä. Heikki Kaplas kannusti tuottamaan 8-

luokkalaisille tehdyn kyselyn myös lukion ja toisen asteen päättäville luokille. Riikka kertoi, että 

elintarviketeollisuuden uramahdollisuuksia tullaan tuomana esille entistä paremmin 

yritysmaailman ja koulujen yhteistyönä. Heikki totesi muiden alojen tarvitsevan samantyyppistä 

brändäämistä ja tietoisuuden lisäämistä koulutus- ja uramahdollisuuksien osalta.    



 

 

 

Markku Kivimäki kiitti Huittista positiivisesta noususta. Hyvä ’flow’ päällä  ja nyt kannattaa hakea 

kärkeä ja pitää vauhti hyvänä. Alkavien yrittäjien neuvonta koetaan tärkeäksi ja Satakunnan 

Yrittäjät kirjasivat edellisessä hallituksen kokouksessaan, että tavoitteena on konseptoida 

jokaiseen kuntaa aloittavien yrittäjien palvelut.  

 

Jyrki Peltomaa totesi, että suunta on oikea. Vuoden suunnannäyttäjäpalkinto vuonna 2018 ja 

yrittäjäaktiivisin kunta palkinto 2020 puhuvat omaa kieltään.  Elinvoimayksikkö toimii ja 

maankäyttäön on hiljattain panostettu valitsemalla maankäyttöpäällikkö.  Peltomaa totesi, että 

kuntatalous on haasteiden edessä. Jos sote-muutos saadaan läpi, on tulevaisuudessa edessä non-

sote palveluiden miettiminen.  Jouni Isotalo koki, että kunnan virkamiesten asenne yrityksiä 

kohtaan on positiivinen.  Isotalo nosti esille digiosaamisen ja sen kehittämisen. Lisäksi voitaisiin 

lähestyä yrityksiä, jotka työllistävät esim. yli 15 henkeä. Tämä kertoisi heidän arvostuksesta.  

 

Paperisen yrityskirjeen lähettäminen siirretty elokuulle, koska koronatukiasiat saivat 

lehtinäkyvyyttä.  

 

5§ Muut asiat 

 Ei muita asioita.  

 

6§ Seuraava kokous 

 12.8. klo 15.00  

 

7§  Kokouksen päättäminen 

 Puheenjohtaja päätti kokouksen 17:20.  

 

 

Muistio tarkastettu Huittisissa 30.9.2020  

 

 

 

Jouni Isotalo  Riikka Peippo 

Puheenjohtaja  Sihteeri 

 

Tuukka Välimaa 


